
 

5. september 2022  

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut tal over hvor mange der har ADHD og 

autisme, i hele Grønland? 

2. Agter Naalakkersuisut at arbejde for at opdage ADHD og autisme 

tidligt? 

3. Hvad er Naalakkersuisuts planer, om at folkeskolerne og 

dagintitutionerne fokusere på børn med ADHD og autisme, i 

fremtiden? 

4. Agter Naalakkersuisut at udføre særlig indsats for dem der lider 

af ADHD og autisme? 

(Inatsisartut medlem Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Min begrundelse er at børn med ADHD og autisme bliver problematiske i 

daginstitutionerne og skolerne, det kan man undgå ved at opdage ADHD og 

autisme tidligt for undgå at det bliver et problem, man skal fokusere på at 

opdage lidelserne, for hvis man ikke fokuserer på det fuldt ud er der mange 

der sakker bagud, af den baggrund vurderes det at børnenes evner er 

utilstrækkelige, selvom de har gode evner. 

 


